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Interpelláció

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014.
(II. 24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani a Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Mikor indul el végre a szemléletváltás is a családpolitikában?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány családpolitikai intézkedései számos olyan jelenséget egyáltalán nem kezelnek, ami a
társadalomra nézve káros: például még mindig a legalacsonyabb jövedelmi csoportokban vállalják a
legtöbb gyereket, sőt a növekedés üteme is körükben a legnagyobb. Mindez tehát azt jelenti, hogy
továbbra is újratermeljük a szegénységet, hiszen a nagycsalád önmagában is ezt a kockázatot rejti
magában, a társadalmi mobilitás csatornái pedig gyakorlatilag zárva vannak. Ha mindezt figyelembe
vesszük, akkor kijelenthetjük azt is, hogy a középosztályban sokkal kisebb az előrelépés a vártnál,
körükben a gyermekvállalási kedv szinte alig növekedett. A kormányzati intézkedések tehát kevésnek,
alacsony hatásfokúnak bizonyultak, ezzel szemben a legalacsonyabb iskolai végzettségűek körében

érdemi a növekedés.

Meggyőződésem ugyanakkor, hogy nemcsak az anyagiakban, hanem a szemléletformálásban is komoly
mulasztása van a politikának, a kormánynak is. Minden kutatás alátámasztja, hogy például az apák
családi szerepvállalásának növelése nagyban segítené azt, hogy több gyermek szülessen, és
kiegyensúlyozottabb családok működhessenek. Ennek ösztönzésére milyen intézkedéseket terveznek?
Amellett sem mehetünk el szó nélkül, hogy a 40 éves korosztály gyermektelenségi aránya
megkétszereződött egy nemzedék alatt, amit talán szintén sikerülne visszaszorítani, ha a sikeres nőről
kialakított képnek természetes része lenne az anyaság is, ami ráadásul a legszebb női hivatás. Tegyük

még vonzóbbá mindenki számára!

Nemcsak az alacsony születésszám, hanem az elvándorlás is hozzájárul a népességfogyáshoz. Egészen
elképesztő, hogy a kormányzat egyszerűen letagadja ezt a problémát, sőt olyanokat hordanak össze,
hogy többen jönnek haza, mint mennek ki. A kivándorlás üteme valóban csökkenő tendenciát mutat,



de ez az idő előrehaladtával várható is volt, ugyanakkor szó sincs arról, hogy megfordult volna. És
komolyan vehető kormányzati intézkedések sem a hazatelepülés támogatására, sem a külföldön élő
magyarok identitásának megtartására nincsenek. Mikor néznek végre szembe a problémával, és

kezdenek el cselekedni is?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 7.

Tisztelettel,
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